
Moje stáže ve Slovinsku 
Na třítýdenní stáž na Slovinsko jsem vyrazila s programem Erasmus +. Má práce probíhala v zařízení Dom 
Danice Vogrinec (https://www.danica-vogrinec.si./). Toto zařízení se skládá ze tří budov. Já byla ve druhé 
budově, která je zaměřená na pacienty trpící demencí. V budově jsem byla ve třetím patře. Pokud se bavíme 
o kapacitě, tak je na jednom patře kolem 28 pacientů. Byli to ve směs muži i ženy. Klienti zde mají 
k dispozici spoustu péče jako například ergoterapii, různé rehabilitace, výkony na jemnou motoriku 
například skládání a obrácení žínek, které vozili z prádelny, dále také vymalovávání omalovánek, vyšívání, 
origami a mnoho dalšího.  

Moje pracovní doba byla od sedmi hodin do jedné odpoledne. Za tu dobu jsem stihla spoustu věcí, když to 
vezmeme chronologicky, tak to vždy začínalo ranní hygienou, která zahrnovala umývání klientů, výměnu 
ložního prádla a převlékání. Po hygieně jsem dopomáhala s krmením pacientů a poté následovala pauza na 
svačinu. Každé úterý a pátek probíhalo holení klientů. Přes den jsem pacientům na pokojích dolévala pití a 
byla kdykoliv při ruce. Moji spolupracovníci byli moc milí a vždy mi všechno vysvětlili, i když to občas 
bylo náročné vzhledem k jazykové bariéře. V tomto ohledu mě zachraňoval mladý student Filip, který 
anglický jazyk ovládal na střední úrovni, a ze začátku mi vysvětlil jaké jsou zvyklosti na oddělení a 
zodpověděl všechny mé dotazy. Co se týče komunikace s pacienty, tam to už bylo náročnější, pacienti za 
mnou chodili s prosbami a já jim nemohla vyhovět, protože jsem nevěděla, co se po mě žádá, s tímto 
problémem mi pomohl personál, který se mi snažil situaci vysvětlit, ať už ve slovinštině nebo angličtině. 

Tato stáž mi byla velkým 
přínosem. Hlavní věc, kterou 
musím zmínit je poznání 
nové kultury, nového 
prostředí a zdravotnictví, i 
když to se od českého zas tak 
zásadně neliší.  

Celá stáž byla velmi dobře 
zorganizovaná. Velké díky 
patří naším vstřícným a 
přátelským koordinátorkám. 
Pokud by zde byla možnost 
jet s programem Erasmus, 
určitě bych jela znovu.  

Lucie Jonáková, 3.S 
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                  Soudná věž                     Františkánský kostel 

Rovi Tezno 


